
läkartidningen nr 51–52 2008 volym 1053758

debatt och brev

fogande. Det är ynkligt avKI
att, i stället för att tillskjuta
mer resurser till psykotera-
peututbildningen, förstöra
den kvalitetssäkrade befintli-
ga utbildningen.Misstanken
uppstår att KI egentligen inte
vill ha någon psykoterapeut-

utbildning alls utan i stället
vill ersätta denmed t ex en
utbildning i »evidensbaserade
psykologiska behandlings-
metoder«.

Utbildningsstyrelsens ohe-
derlighet solkar KIs namn
och rykte. Smittorisken är

uppenbar eftersomutbild-
ningsstyrelsen beslutar om
alla utbildningar påKI.

Enda sättet att återupprätta
förtroendet och ta sitt sam-
hällsansvar vore att ändra be-
slutet och låta psykoterapeut-
utbildningen fortsättamed

två inriktningar och dessut-
omhelst ge hela utbildningen
ökade resurser!

Sigmund Soback
verksamhetschef,

Psykoterapiinstitutet, Stockholm
sigmund.soback@sll.se

■ Psykoterapiområdet är för
närvarande under stark ut-
veckling och förändring.
Mångamoment inompsyko-
terapin saknar tillräcklig evi-
dens, särskilt när det gäller
skillnadermellan olika for-
mer av psykoterapi. Psykody-
namisk psykoterapi kommer i
det perspektivet fortsatt att
vara föremål för forskning
och utveckling. I ett sådant
läge kan vi inte låta utbild-
ningsprogram avgränsas av
olika skolbildningar, utan det
är nödvändigt att kraftsamla
och se till att utbildningen in-
riktasmot de områden där det
finnsmest vetenskapligt
underbyggd kunskap.

Den genomlysning som rege-
ringens psykiatrisamordnare
AndersMilton gjorde av hela

psykiatriområdet har gett
tydliga avtryck i den senaste
budgetpropositionen. Där
markeras att inriktningen för
psykiatrin ska präglas av be-
handlingsmetoder sombyg-
ger på evidens. Kognitiva be-
handlingsmetoder nämns sär-
skilt somnågotman bör satsa
på och utveckla ‹http://www.
regeringen.se/sb/d/11034›.
KI har därför ett behov av att
säkra kunskapsutbyggnad,
forskning och en kvalificerad
lärarstab inomdetta område.

I det beslut somSigmund So-
back refererar till avsågKIs
utbildningsstyrelse att stärka
psykoterapeututbildningen
genomatt fokusera på de kog-
nitiva inriktningarna och sat-
sa på evidens och hög kvalitet.
Det är inte fråga om en kupp

somSoback gör gällande.
Psykoterapiutbildningen är

liten räknat i antal studenter
men har höga kostnader. En
sammanslagning till 16 kurs-
platsermed en inriktning
innebär att kostnaden för den
teoretiska undervisningen
sjunker avsevärt och därmed
kan kvaliteten i enskilda ut-
bildningsmoment upprätt-
hållas.

Med den befintliga organisa-
tionen kan hög kvalitet i ut-
bildningen inte hållas i läng-
den. Programmet skullemed
två linjer inomkort behöva
hantera sju klasser av studen-
ter samtidigt,med olika nivå-
er och kursinnehåll. Resur-
serna räcker helt enkelt inte
till ett så diversifierat upp-
drag och det stora antal lärare

slutreplik:

KI stärker evidensbasen i psykoterapiutbildningen
somdetta kräver, i alla fall
inte omman vill säkerställa
kvalitet i utbildningen.

Dessutomhar Stockholms
läns landsting (SLL) sedan en
tid tillbaka påtalat behovet av
ökat antal psykoterapeuter
främstmed inriktning på kog-
nitiv beteendeterapi (KBT).
KI samråder alltid löpande
med sjukvårdshuvudmannen
rörande alla utbildningars
innehåll, och sjukvårdshuvud-
mannens behov och önskemål
har givetvis inflytande på in-
riktningen av olika vårdut-
bildningar. SLL är represen-
terat i KIs utbildningsstyrelse.

Sobacks resonemang om
hemlighetsmakeri och kupp
är inte korrekt. Programdi-
rektorn tillskrevs redan 15
april 2008 i detta ärende. Pro-
gramdirektorn har alltså varit
informerad omönskemålet
från institutionen för klinisk
neurovetenskap, dit de flesta
lärarna är knutna.

Vi vill i sammanhanget på-
peka att Sobacks inlägg bör
sesmot bakgrund av att hans
klinik har stått för hela den
verksamhetsförlagda utbild-
ningen avKIs psykoterapistu-
derande, och att hans verk-
samhet under alla år varit helt
inriktadmot psykodynamisk
psykoterapi. Därmed fram-
står det som ett starkt egen-
intresse attmotsätta sig för-
ändringar.
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